

## EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

[Texte]

Tuesday, November 19, 1985

• 1556

**The Chairman:** Members, if the committee can get under way, we are in a real time slot here because the bell is ringing, and we are informed now that the vote will be at 4.30 p.m. So we have about 20 minutes or a little more than that.

We are delighted to welcome today two very distinguished witnesses, and I will introduce Professor Thomas Crocker of the University of Wyoming. He has previously served on the faculties of the University of California and Wisconsin. He is a native of the State of Maine. He received his A.B. from Bowdoin College and his Ph.D. in agricultural economics from the University of Missouri. He is a former member of the U.S. Environmental Protection Agency's Science Advisory Board and several National Academy of Sciences committees and panels, including the Committee on the Prevention of Significant (environmental) Deterioration. He is an author or co-author of more than 70 publications. His major research interests are in the development of methods to value non-marketed—particularly environmental—goods and the description of the properties of alternative allocation systems. Since the late 1960s, he has been project director and principal investigator for nearly \$2.5 million in research grants and contracts.

Professor Crocker, we would certainly welcome an opening statement from you.

**Mr. Caccia:** On a point of order, Mr. Chairman, forgive me. Considering the distances the witnesses have travelled and the importance of their knowledge to us, would you be willing to consider a kind of pairing so we do not have to go to the vote; namely, if Mr. Blaikie were to come we could all offset each other.

**The Chairman:** He will not be here.

**Mr. Caccia:** If he does not come, then you and I would offset each other and the Parliamentary Secretary can decide what is best from his point of view. But we would not interrupt 25 minutes from now, considering the distance of travel and the importance of making the best out of the limited time we have.

**The Chairman:** I appreciate that. Mr. Gurbin.

**Mr. Gurbin:** Subject to my checking, Mr. Chairman, and making sure everything is all right in the state of Denmark, I think I would like to support that suggestion, assuming that is okay with you.

**The Chairman:** Okay, that is fine. Professor Crocker.

**Professor Thomas D. Crocker (Professor of Economics, University of Wyoming):** We do have a prepared statement, Mr. Chairman, and Professor Forster and I thought we would alternate. If it is satisfactory to you, could he lead off?

## TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

[Traduction]

Le mardi 19 novembre 1985

**Le président:** Je voudrais que la séance du Comité puisse démarrer, puisque nous sommes dans un dilemme. La cloche sonne et nous informe que le vote aura lieu à 16h30, ce qui nous laisse 20 minutes à peine.

Nous accueillons avec plaisir aujourd'hui deux éminents témoins, dont le professeur Thomas Crocker de l'Université du Wyoming. Le professeur a déjà enseigné aux Universités de Californie et du Wisconsin; il est natif de l'État du Maine. Il est diplômé du Collège Beaudoin, et détient un doctorat en économie agricole de l'Université du Missouri. Il a déjà été membre du Conseil consultatif scientifique de l'Agence de protection de l'environnement des États-Unis et de divers comités et commissions de l'Académie nationale des Sciences, dont le Comité sur la prévention de la détérioration grave de l'environnement. Il a signé et cosigné plus de 70 publications. Dans ses recherches, il s'intéresse plus particulièrement à développer des méthodes permettant d'évaluer les produits non commercialisés—et particulièrement dans le domaine de l'environnement—et à décrire les propriétés des systèmes d'allocation de rechange. Depuis la fin des années 60, il est directeur et enquêteur principal de projets totalisant presque 2.5 millions de dollars en subventions de recherche et en contrats.

Professeur Crocker, nous accueillerons avec intérêt toute déclaration que vous voudrez bien nous faire.

**M. Caccia:** Monsieur le président, j'invoque le Règlement, si vous le permettez. Étant donné que nos témoins viennent de loin et que leur témoignage revêt une grande importance pour nous, accepteriez-vous que les membres du Comité se paient, pour que nous puissions tous aller voter? Si M. Blaikie arrivait, nous pourrions tous nous absenter à tour de rôle.

**Le président:** Mais il ne viendra pas.

**M. Caccia:** Eh bien, s'il ne doit pas venir, vous et moi pourrions nous absenter à tour de rôle, puis le secrétaire parlementaire pourra décider de la meilleure façon de procéder. Cela ne nous obligerait donc pas à nous interrompre dans 25 minutes, étant donné surtout la distance qu'ont parcouru nos témoins et l'importance de bien utiliser le peu de temps que nous avons à notre disposition.

**Le président:** Je comprends. Monsieur Gurbin.

**M. Gurbin:** Vous voudrez peut-être vérifié, monsieur le président, mais si vous vous assurez que tout va pour le mieux dans le meilleur des mondes, et que la proposition vous convienne, je suis prêt à y souscrire.

**Le président:** Bien, cela me va. Professeur Crocker.

**M. Thomas D. Crocker (professeur d'économie, Université du Wyoming):** Monsieur le président, nous avons préparé une déclaration, que le professeur Forster et moi-même voudrions